
Art. 45 vragen 

Aan: College van B&W
Van: GroenLinks
Datum: 30 maart 2023
Onderwerp: Zwerfafval bouwterrein De Tippe 

Geacht college,

GroenLinks Zwolle en vrijwillige zwerfafvalopruimers uit Zwolle hebben de afgelopen weken op en rond Zwolse 
bouwterreinen De Tippe in Stadshagen ontzettend veel zwerfafval van bouwwerkzaamheden aangetroffen. In 
de bermen en waterpartijen ligt veel isolatiemateriaal, piepschuim (1) en plastic. Maar ook plastic bekertjes 
van bouwvakkers of toekomstige bewoners en ander afval op en naast het bouwterrein. Bouwondernemingen 
denken wellicht dat afval en materialen binnen de bouwplaats blijft, maar helaas is dit in veel gevallen niet zo. 
Vooral door de wind en regen. Het afval blijft dan lang na de werkzaamheden nog achter in groen, het water en 
op straat. Dieren en het milieu worden er de dupe van. 
GroenLinks Zwolle wil een leefbare woonomgeving en daarom startende bouwplaatsen en hun omgeving 
schoner krijgen. Daarom stellen wij de volgende vragen hierover: 

1. Is het college bekend met dit zwerfafvalprobleem op en rond bouwplaatsen De Tippe en wat heeft het 
college tot nu toe ondernomen om te voorkomen dat het bouwafval op deze bouwplaatsen gaat zwerven? 

2. Zijn er in de gemeente Zwolle voorbeelden bij het college bekend van grote hoeveelheden afval die 
achterblijven na een bouwproject? Zo ja, kan het college een aantal voorbeelden noemen? 

3. Wat doet het college nu, c.q. wat kan het college nog doen, om huidige bouwplaatsen in De Tippe te checken 
en bouwbedrijven aan te spreken op het opruimen van afval en te voorkomen dat los afval op bouwplaatsen 
achterblijft en vervolgens gaat zwerven? 

4.Vindt er handhaving plaats op grond van het Bouwbesluit waarin staat dat voor dat bouw- en 
sloopwerkzaamheden zodanig worden uitgevoerd dat tijdens de uitvoering vrijkomend bouw- en sloopafval 
deugdelijk wordt gescheiden?

5. In hoeverre legt de gemeente Zwolle in contracten met ontwikkelaars en via hen met de onderaannemers, 
vast dat bouwafval  verzameld en gerecycled moet worden? 

6. Ziet het college mogelijkheden om afval op bouwterreinen te voorkómen? Zo ja, welke en wat gaat het 
college ondernemen om dit voor elkaar te krijgen? 

Namens GroenLinks,

Riemer van Beem, burgerraadslid GroenLinks Zwolle



(1) Piepschuim is problematisch omdat het, zeker wanneer het nat geworden is, makkelijk afbreekt tot kleine stukjes. Deze 

stukjes waaien dan weg en komen uiteindelijk grotendeels in het water terecht. In het water breken die piepschuimbolletjes 

af tot nanoplastics, waarna het zowel de oceaan als de oceaanbodem verstikt en de voedselpiramide betreedt. Dit terwijl 

het goed mogelijk is om piepschuim te recyclen. 


